

VOLUME 16

ပဆာဂုဆာဝါဘၣ် DeKalb ကီၣ်ရၣ်ခိးထံၣ်ကွီလီၣ်ကဝီဟံၣ်ဖိယီဖိကိးဂးဒဲး,

ယမုာ်လၢလၢနကအိၣ်ဒီးနွံလၢမတၢ်ကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်အါအါဂီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝဲ COVID-19 ဆဲးအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိဘၣ်လၢ ပပုၤတတၢ်အတၢ်အိၣ်မူအိၣ်ဂဲၤတၢ်အိၣ်ဆိးအဖီခိၣ်အခါ, ပတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးမတၢ်လၢပပုၤကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒီးပုၤမတၢ်ဖိ တဖၣ်အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဒီးတၢ်ပုၤဖျဲးတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒဲးဝဲတၢ်လၢအရ့ဒိၣ်ကတၢ်လၢပဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်ယဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ်လၢအပူၤကွံၣ်စ့ၤနွံအသိး, ပတၢ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤကွီတၢ်တိၣ်ကျဲၤန့ၣ်တဆိတလဲအသးဒဲးဘၣ် ဒီးအိၣ်ဝဲဒ်အလီၤလီၤန့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤထၢဖျိၣ်လၢပတၢ်ဟဲက့ၤထီၣ်ကဒါကွီတဖၣ် မလီၤတၢ်ပုၤလၢပတၢ်အိးထီၣ်ကဒါ က့ၤကွီဒီးပကကးတံၣ်ယၢ်ကွီ, အယိ ပပုၤတတၢ်တဖၣ် ဆိကမိၣ်ဒူးတယၢ်ဆိပၢ်စၢၤတၢ်တသ့ဝဲတၢ်ဆါသတြိၣ်အကတီၢ်အံၤ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်လၢအရ့ဒိၣ်ဝဲတၢ်တလီၤတၢ်လီၤမံၤအံၤအဆၢကတီၢ်အံၤ လၢပပုၤကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တဖၣ် ကပညိၣ်အတၢ်မလိမဒီးတုၤလၢပအိးထီၣ်ကဒါက့ၤကွီလၢတၢ်သိၣ်လိမဲၣ်သကိးမဲၣ်ပုၤပုၤဖျဲးဖျဲးသ့တစုန့ၣ်လီၤ. ဝဲပပုၤကွီဖိတဖၣ်ပညိၣ်တၢ်မန့ၤတၢ်လၢတၢ်မလိမဒီးအဖီခိၣ်အခါ, ပကီၢ်ရၣ်ကွီလီၤကဝီခိၣ်န့ၣ်တဖၣ် မသကိးတၢ် သပုၤပုၤလၢ ကကတဲၣ်ကတီၢ်တၢ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤကွီတဖၣ် ယုၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ကတဲၣ်ကတီၢ်သးလၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အုအကတီၢ်, ဝံစိၣ်တီဆုၤ, တၢ်ပုၤဖျဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သိသနိတဖၣ်, ဒီးအါန့ၢ်အန့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤလဲၤကွၢ်ပတၢ်အိးထီၣ်ကဒါက့ၤကွီ ပုၤယဲၤသန့လၢနကမၤန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ဂီၢ်ကျိၤချ့န့ၢ်ချ့သီတဖၣ်အဂီၢ်ဝဲ <https://www.dekalbschoolsga.org/school-reopening/> န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဆါအတၢ်ရလီၤသးအပတီၢ်လၢပပုၤတတၢ်အပူၤတဖၣ်အါထီၣ်ဝဲကွၢ်ကွၢ်ဒီးအါန့ၢ်ဒီး“တၢ်ရလီၤသးအါအါဂီၢ်ဂီၢ်” အနီၣ်ထီၣ်အပတီၢ် ပုၤအိၣ်ဆိးလီၤကဝီအဂၤ ၁၀၀,၀၀၀ န့ၣ်ကဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ် ၁၀၀ ဂၤလၢခံနွံအတီၢ်ပုၤ ဒ်တၢ်ဂံၢ်ဒူးအီၤလၢ ကွီကွံၣ်ယၢ်ကမုၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဝဲကျိၤ (Georgia Department of Public Health (GDPH)) အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တနံၤအံၤ, နီၣ်ဂံၢ်လၢ GDPH ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒ်လၢ DeKalb ကီၣ်ရၣ်ခိးထံၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဝဲ ၁၉၈ န့ၣ်လီၤ. လၢကမၤန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤချ့န့ၢ်ချ့သီလၢတၢ်ဆါအတၢ်ရလီၤအသးအပတီၢ်လၢ DeKalb အပူၤန့ၣ်, ဝံသးစူၤလဲၤကွၢ် ကွၢ်ကွၢ်ဝဲ - <https://dph.georgia.gov/covid-19-daily-status-report> န့ၣ်တက့ၢ်. နီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒူးတဖၣ်လၢအအါ ထီၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအလီၤဘၣ်ယိၣ်ဒိၣ်မး ဒီးပအဲၣ်ဒီးမလီၤတၢ်လၢပဟံၣ်ဖိယီဖိဒီးပုၤမတၢ်ဖိတၢ်ဖိတဖၣ် နၢ်ဟံၣ်တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤအရ့ဒိၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်ဖိၣ်ဂံၢ်တၢ်ဆါဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဒိသအစဲထၢၣ်ဟ့ၣ်လီၤဝဲတဖၣ် (Center for Disease Control and Prevention (CDC)) ဆုံဆုံပျီပျီန့ၣ်လီၤ.

သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤနီၢ်နီၢ်ဘၣ်ယးဒီးခိၣ်ရိၣ်န့ၣ်ဘဲရး(စ)တၢ်ဆါယၢ် ၂၀၁၉ အဂ့ၢ်

- တၢ်ဆူးတၢ်ဆါတဖၣ်မဆိးက့ပုၤတဂၤလၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ် အဝဲသ့ၣ်အစၢသ့ၣ်ကလုၣ်န့ၣ် မ့တမ့ၢ် ကလုၣ်န့ၣ်တဖၣ်သ့န့ၣ်လီၤ.
 - တၢ်ပျံတၢ်ဖုးဒီးတၢ်သ့ၣ်ကီၢ်သးဂီၤဘၣ်ယးဒီး COVID-19 အံၤဒုးအိၣ်ထီၣ်ပုၤကညိတဖၣ်လၢ ကဟးဆဲး မ့တမ့ၢ် ဂ့ၢ်လီၤပုၤအဂၤတဖၣ်လၢအဝဲမ့ၢ်တအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်လၢကရလီၤ ဘဲရး(စ)တၢ်ဆါယၢ်တဖၣ်အဂီၢ်သ့ဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

- လာပူအါတကွာတဖန်အင်္ဂါ၊ တာလီဘာန်ယိတ်သတူကလင်လာကစးထိန်ဆိးကုနးနးကလင်လာဘဲရး(၈) တာဆါယာလာအအိန်ထိန်ခိဖျိ COVID-19 တဖန်န့ၣ်စ့ၣ်ဒ်န့ၣ်လီၤ။
 - ပုတနီၤနီၤကအိန်ဒီး တာလီဘာန်ယိတ်အါထိန်လာတာဆါသဘိန်ဘုၣ်နးနးကလင်အါထိန် လာ COVID-19 ဒီးကြးထိန်ကွာအတာကီၤလာကဒိသဒါလီၤအဝဲသ့ၣ်အနီၤကစါအသးန့ၣ်လီၤ။
 - ပုလၢအမၤဝံတာအိန်လီၤဆီဒီးပုအဂၤ မ့တမ့ၢ် ဘာ်တာပုၢ်ဖျးအီၤလာတာအိန်လီၤဖျိၣ်အသးန့ၣ် တအိန်ဒီးတာလီဘာန်ယိတ်လာတာရလီၤတာဆါဘာ်ကဆုပုၢ်အဂၤအအိန်ဘာ်န့ၣ်လီၤ။
- အိန်ဒီးတာအကျိအကျဲယိယိဖိတဖန်လာနမၤအီၤသ့ၣ်လာနကမၤစၢနီၤကစါဒီးပုအဂၤတဖန်အိန်ပုၢ်ဒီး တာအိန်ဆုၣ်အိန်ချ့န့ၣ်လီၤ။
 - သ့ၣ်စ့ၣ်အံၤအံၤဒီးဆးပုၣ်ဒီးထံအစုၤကတာၢ် ၂၀ ဖဲးကီး၊ လီၤဆီဒ်တာဖဲန့ၣ်ဒါန့ၣ်၊ ကူး၊ မ့တမ့ၢ် ကဆဲး၊ လဲၤဆုတာဟးလီၤ၊ ဒီးတချုးလာနအိန်တာ မ့တမ့ၢ် ကတဲာ်ကတီၤတာအိန်န့ၣ်တက့ၢ်။
 - ဟးဆုးထိးဘူးနဲၣ်ချံ၊ နါဒု၊ ဒီးကိာ်ပုၢ်ဒီးစုၤလာတသ့ၣ်ကဆီအီၤတဖန်န့ၣ်တက့ၢ်။
 - အိန်လာဟံၣ်ဖဲန့ၣ်ဆိးကုအခါတက့ၢ်။
 - ကးဘာနတာကူး မ့တမ့ၢ် တာကဆဲးတဖန်ဒီးထံးဂျူစးခိ၊ ဝံဒီးတကွံာ်ထံးဂျူစးခိအံၤဆုတယၣ်အါ အပူတက့ၢ်။

ဝံသးစုၤသ့ၣ်နီၣ်ထိန်တာဂုၢ်နီၣ်နီၣ်တဖန်အံၤထီဘိ ဖဲပလဲၤခိဖျိတာဆါသတြိာ်အကတီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်။

တာအိန်မုလၢတနံၤအတီၢ်ပုၤ

ဒ်ပအိန်ကတဲာ်ကတီၤသးကွာ်လာတာအိးထိန်ကဒါက့ၤကွဲတဖန်အဂီၢ်အသိး၊ ပစံနယာ်ကမံးတံာ်မိာ်ပုၢ်တနီၤဒီးကမံးတံာ် မိာ်ပုၢ်ကရုဖိတဖန်အိန်ဒီးတာခွဲးတာယာ်လာကလဲၤဟးကွာ် DCSD ကွဲသးဖျိၣ် လာကကွာ်ထံဆိကမိာ်တာဟဲက့ၤ ထိန်ကဒါက့ၤကွဲတာတီၢ်က့ၤ ဖဲ “တာအိန်မုလၢတနံၤအတီၢ်ပုၤ” တာလဲၤဟးဆုၣ်ကွာ်တာလာနံၤအပူကွံာ်အံၤန့ၣ်လီၤ။ တာလဲၤ ဟးဆုၣ်ကွာ် ပျဲကမံးတံာ်မိာ်ပုၢ်ကရုဖိတဖန်လာ ကကွာ်ထံကွာ်ဆးတာမၤဘာ်လိာ်ဖိးမံကွဲတာသိာ်တာသီသနီ/တာမၤ အကျိအကျဲတဖန်၊ ပုၤကွဲဖိလာတာမၤလိာ်ဒီးတာလီၢ်တာကျဲတဖန်အပူ၊ တာဆုၢ်ပုၤကွဲဖိ၊ မုၢ်ထုၣ်တာအိန်ဒီးတာပုၢ်ကွဲ တဖန်န့ၣ်လီၤ။ စံးဘျုးဘာ်ပုၤမၤတာဖိတဖန်ဖဲ Canby Lane တီဖုၣ်ကွဲ၊ Chapel Hill တီခါၣ်သးကွဲ၊ ဒီး Tucker တီထီကွဲလာအမၤကဲထိန်လိာ်ထိန်တာလဲၤဟးဆုၣ်ကွာ်တာအံၤန့ၣ်လီၤ။

ပုၤသ့ၣ်ဖိအတာအိန်မုမ့ၢ်တာအရ့ဒိန် တာဖံးတာမၤအနံၤ (Black Lives Matter Week of Action 2020)

လာနီၣ်ဝုဘာ် ၉-၁၃ သီ အနံၤကမ့ၢ်ဖဲ “ပုၤသ့ၣ်ဖိအတာအိန်မုမ့ၢ်တာအရ့ဒိန် (Black Lives Matter) ဖဲ DeKalb ကွဲတဖန်အပူတာဟူးတာဂဲအနံၤ ၂၀၂၀” လာကီၢ်ရုၣ်ကွဲလီၢ်ကဝီၤအပူလီၤ။ မူးဒိတနံၤအံၤဟံၣ်ဖျိထိန် ပုၤသ့ၣ်ဖိအတာ အိန်မုမ့ၢ်တာအရ့ဒိန် (Black Lives Matter) ကိးနံၤဒဲးဖဲကွဲတာသိာ်လိာ်ဟူးတာဂဲတဖန်၊ ပာ်ယုာ်ဒီးပုၤဂုၢ်ဝီကမ့ၢ် မံာ်ဒယာ်တာကစီာ်တာမၤလာကပီၤ ပုၤသ့ၣ်ဖိပုၤမၤသကိးတာဒီးဖျိစိမိတာစံာ်စိး (Historically Black Colleges and Universities (HBCUs)), တာမၤလာကပီၤပုၤသ့ၣ်ဖိအတာကဲဘာ်မုၢ်ကျိၤဖဲကွဲတာဖံးတာမၤအကစါလာ ကီၢ်ရုၣ်ဒီးထံာ်အပူ, "My Brother's Keeper" Kickoff, "My Black is Beautiful Unity Day," ဒီး ပုၤကွဲတီခိာ်ရိာ်ဖဲတာအိန်ဖျိာ်တာတၢ်ပိာ်တဲသကိးတာန့ၣ်လီၤ။

“ပုသူဖုံးဖိအတိအကျမူမာ်တၢ်အရူဒိၣ် (Black Lives Matter) ဝဲ DeKalb ကွီတဖၣ်အပူၤတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအနွံ ၂၀၂၀” အတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိမ့ၢ်ဝဲ တၢ်ကထိၣ်ဟူးထိၣ်ဂဲၤထီၣ် တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢအမၤအသးအဖၤမ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ခီဆၢလၢ အရူဒိၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်တၢ်ပိၣ်တဲသကိးတၢ်တီတီလီၤလီၤလၢကွီပုၤတၢ်တဖၣ်အပူၤလၢ ပုၤအသးန့ၣ်ကိးပတီၢ်ဒီးကန့ၣ်လီၤ ပၣ်ဃုာ်ဒီးကလုာ်တၢ်တီတၢ်တြၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၢ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

DCSD မ့ၢ်ကီၢ်ရၣ်ကွီလီၢ်ကဝီၤလၢပုၤအိၣ်အါကလုာ်, ဒီးပမၤလၢကဝီၤတၢ်အိၣ်အါကလုာ်လၢအယံၤအလၢအံၤလၢကွဲ ကိးဘိဒီးအပူၤန့ၣ်လီၤ. “ပုသူဖုံးဖိအတိအကျမူမာ်တၢ်အရူဒိၣ် (Black Lives Matter) ဝဲ DeKalb ကွီတဖၣ်အပူၤ တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအနွံ ၂၀၂၀ (Black Lives Matter at DeKalb Schools Week of Action 2020) ဟ့ၣ်လီၤပ ပုၤကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တဖၣ်ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်လၢကသ့ၣ်ညါပၣ်ပနီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျါလၢအဂ့ၢ်တဖၣ် လၢပပုၤကွီဖိတဖၣ်လၢပပုၤတၢ်ပူၤတဖၣ်အဂီၢ် ဝဲတၢ်တဲဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လီၢ်ထီၣ်ဒါကလုာ်တၢ်ဒီးပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်တတီၢ်တြၢ် တဖၣ်လၢပပုၤတၢ်တဖၣ်အပူၤအခါန့ၣ်လီၤ.

ပုၤတၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤမၤဃုာ်မၤသကိးတၢ်

ယဘၣ်တၢ်ကွဲမ့ၢ်ယၢ်လၢယကမ့ၢ်ပုၤကတီၤလီၤတၢ်လၢ Stone Mountain အ Rotary ချး(ဘ) အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တနံၣ် အံၤအဝဲသ့ၣ်ကဲထီၣ် Hybrid Rotary ချး(ဘ)အခိၣ်ထံးတဖုလၢဟီၣ်ခိၣ်ချာန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢ Hybrid န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤ လဲၣ်. မ့ၢ်တၢ်ယိယိဖိလီၤ, အဝဲသ့ၣ်ဟ့ၣ်လီၤကရုဖိတဖၣ်ဒီးတၢ်ဃုထၢတနွံတဘျီလၢကထိၣ်တၢ်အိၣ်ဖျါလၢနီၢ်ကစၢ် မ့ၢ်တၢ် န့ၣ်လီၤပၣ်ဃုာ်လၢတၢ်ရဲၣ်ကွဲမၤအီၤလၢအ့ထၢနဲးအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

စံးဘျူးဘၣ်ပုၤကိးဂၤလၢအထီၣ် ပ Region Town Halls ဒီးပ Parent Town Hall ဝဲမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပအိၣ်ဒီး ကရူၢ်အဂ့ၢ်လၢအတီခိၣ်ရိၣ်ပဲပဟီၣ်ကဝီၤဒီးကီၢ်ရၣ်ကွီလီၢ်ကဝီၤဒီးယပၣ်လုာ်ပၣ်ပုၤနတၢ်ဂုၢ်ကွဲးစးဖံးမၤတၢ် န့ၣ်လီၤ. ပကဆဲးမၤနီၣ်မၤယၢ်တၢ်ထၢန့ၣ်လီၤတၢ်တဖၣ်ခဲလၢဒီးနမ့ၢ်တပျၢ်ကွီၣ်မနုၤကၢၢ်အ town hall န့ၣ်, ဝံသးစူ ဝံလီၤဝဲအံၤ <https://youtu.be/0mC36NaRKVQ> တက့ၢ်.

မိနကအိၣ်ဒီးနွံလၢအမ့ၢ်ဒီးစံးဘျူးဘၣ်သုကိးဂၤဒီးလၢသုပၤယၢ်ပကီၢ်ရၣ်ကွီလီၢ်ကဝီၤလၢကမ့ၢ်တၢ်လီၢ်လၢအကၢ်အကျၢ န့ၣ်လီၤ.

နပုၤအိၣ်ထွဲမၤစၢတၢ်အခိၣ်နီၣ်ဂံၢ် #၁,

Cheryl Watson-Harris